
  
 
 

 BESTYRELSESMØDE  

 Afbud sendes til tsped@rodekors.dk og ml@rkbgym.dk  

 

Mødetidspunkt 
 

Tirsdag d. 5. september 2023 kl. 19.00 

Sted Østergade 22, Ringkøbing 

Deltagere 
 
 
 
 
 
 
Frivillig deltager 
 
Gæst 

Thorkild Sloth Pedersen  
Karen Markussen  
Johnny Lyngbak (afbud) 
Marie Louise Lindsay 
Anne Grethe Nielsen 
Dorthe Munk Schou Jacobsen 
Kent Nygaard 
 
Frank Knudsen (afbud) 
 
Per Elbæk 
Christina Durinck 

Mødeplan/vigtige datoer  
efterår 2023 

         
B: 3. oktober 
B: 14. november 
A: 21. november           
 
Røde Kors Indsamling: 1. oktober 
 
B= bestyrelsesmøde  
A= afdelingsmøde 
 

1. Godkendelse af dagsordenen  
  

2. Julehjælp v. Christina Durinck Christina har været i dialog med Jakob Møller fra RAH, der 
står for koordineringen af julehjælpen om deltagelse i en 
fælles pulje. Det vil lette arbejdet med fælles ansøgning og 
fælles udlevering og undgå misbrug.  
Det besluttes at vi gerne vil deltage i denne, men vi holder os 
til det niveau som vi plejer, altså søger vi om 100 gavekort. 
Fællesansøgningsskemaet kan ligge i cafeen og kan også 
afleveres her. Vi stopper med ”hyggen” ved udlevering i 
cafeen, samt gaverne fra Velling Friskole, da det er for 
upraktisk.  

mailto:tsped@rodekors.dko


Der søges stadig LEGO-æsker. Det undersøges om RK-
gavekortene til butikken bliver indløst, og hvis det er 
fornuftigt, giver vi også et antal af disse. 

3. Oplæg om fil- og mailsystem. 
Herefter drøftelse. 
Per Elbæk deltager under 
behandling af dette punkt. 

 

Ved at anvende Røde kors filsystem får vi et fælles og sikkert 
opbevaringssted for dokumenter, der er relevante for 
foreningen, herunder de enkelte aktiviteter. Dette er vigtigt 
særligt ved lederskrifte men også til at sikre opdaterede lister 
fx adresseliste og videoen i butikken. 

En ulempe ved systemet er, at man skal logge ind i systemet 
og HUSKE at opdatere og gemme filerne.  

 
Modeller for indførelse af systemet 
Vi kan vælge ikke at anvende filsystemet. Vi kan beslutte, at 
filsystemet skal bruges af alle bestyrelsesmedlemmer og 
aktivitetsledere. Og mellem disse yderpoler er der en række 
andre muligheder. Mulighederne er her listet op og kan ses 
som en skala over, i hvilken grad vi vil bruge systemet.  
 

• Afdelingen bruger ikke filsystemet.  
 
Beslutter vi det, bør vi overveje et alternativ, der kan 
sikre, at filer/dokumenter gemmes på en måde, så de er 
tilgængelige for de frivillige i foreningen, som har brug for 
dem.  

 

• Det er kun bestyrelsen, som introduceres til systemet og 
bruger det. 

o Variant:  
Det er frivilligt for bestyrelsesmedlemmer, om de 
vil bruge systemet. 
 

• Bestyrelse og aktivitetsledere bruger systemet. 
o Variant:  

Det er frivilligt for aktivitetsledere, om de vil bruge 
systemet. 

Hvis vi beslutter os for at indføre systemet, kan der tilbydes 
en individuel tilrettelagt introduktion til systemet. 

Det besluttes, at det er bestyrelsen (primært formand og 
sekretær), der starter med at anvende filsystemet, og så 
evaluerer vi på det senere.  
Fremadrettet vil referater fra bestyrelsesmøderne også blive 
sendt til aktivitetslederne.  



 
4. Opfølgning på afdelingsmødet 

d. 29. august 2023 

 

• Sidste afdelingsmøde om foråret som et socialt 
arrangement gentages i 2024. 
 

• Rekruttering af frivillige: Der er behov for dette til flere 
aktiviteter: Tøjbutikken, Byggegenbrug, Besøgstjenesten, 
Vågetjenesten og nørklerne (brugere). Se punkt senere på 
dagsordenen. 
Der blev fremsat en idé om, at vi arrangerer et åbent hus i 
Østergade 22, hvor vi kan præsentere vores aktiviteter – 
måske med et særligt fokus på dem, som har brug for 
flere frivillige. Thorkild snakker med Anita om det. 

• Til fordel for Røde Kors-logo: Der nedsættes en 
arbejdsgruppe. Repræsentanter for de aktiviteter, som 
modtager sponsorater inviteres til at deltage i 
arbejdsgruppen. Se punkt senere på dagsordenen. 

• Introduktion til Røde Kors udbydes i efteråret. Forslag til 
dato: 24. oktober. (Alternativer: 25/10, 7/11, 15/11, 
22/11, 29/11). D. 24. oktober besluttes. 

• Udvikling af nørklerarbejdet drøftes på møde mellem 
Charlotte, Karin Lindgaard og Anita. 

• Årligt beløb til frivilligpleje drøftes på bestyrelsesmøde 3. 
oktober. Birthe deltager. 

• Simone, Karin og Anita spørger til indkøb af jakker med 
logo. Bestyrelsen drøfter dette. 
Simone, Else og evt. Karen bliver bedt om at berette om 
deres aktiviteter ved næste møde. 

5. Venskabsprojekter (Johnny) Forslag:  
Der foreligger et oplæg til bestyrelsesmødet den 3. oktober. 
Thorkild snakker med Johnny, så vi kan nå at få doneret i år. 

6. Rekruttering af flere frivillige  Et af årets mål for afdelingen er at tiltrække flere frivillige. 
På afdelingsmødet den 29. august blev det klarlagt, at der 
aktuelt er brug for flere frivillige i Besøgstjenesten, 
Vågetjenesten, Butikken i Nygade og i Byggegenbrug, og at 
der er et ønske om at tiltrække flere nørklere. 
Til drøftelse: 
Vi skal have lagt en plan for, hvordan vi kommer videre med 
den opgave. 
Skal vi nedsætte en arbejdsgruppe? 
Skal vi involvere Røde Kors’ rekrutteringskonsulenter? 
Kan vi lave et åbent hus-arrangement og kombinere det med 
rekruttering af frivillige? Både rekruttering og profilering. 
Husk også at lægge brochuren med vores aktiviteter til 
indsamlingen. Og på sigt skal vi involvere unge mennesker, og 
få dem til at fortælle de gode historier. 



(kommunikationsstrategien).  
Arbejdsgruppe: de, der har brug for frivillige (Charlotte, Birte, 
Karin, Inge-Lise, Martin) kan mødes og snakke med en 
konsulent fra Røde Kors og blive inspireret. Thorkild starter 
det op, og Karen hjælper til. 

7. Nyt Logo: til fordel for Røde 
Kors 

Nyt logo: Til fordel for Røde Kors. 
Bestyrelsen har tidligere besluttet, at vi vil forsøge at danne 
os et overblik de donationer, vi får fra lokale virksomheder. 
Det kan danne baggrund for en kvalificeret drøftelse af, hvem 
der skal have ret til at bruge logoet. 
På afdelingsmødet den 29. august blev det klarlagt, at Cafeen 
Familienetværket og modtager donationer fra andre end 
landsorganisationen og RKSK (§18-midler). Det samme gør vi i 
forbindelse med den årlige indsamling. 
Til drøftelse: 
Skal der nedsættes en arbejdsgruppe, som  

a) foretager en afdækning af omfanget af donationer, 
b) udarbejder forslag til kriterier for brug af logoet 

(varighed; hvor store donationer skal der være tale om 
for at få ret til at bruge logoet?). 

I givet fald: Hvordan skal gruppen sammensættes? 
Ønsker bestyrelsen at sætte rammer for arbejdet, herunder 
kriterierne? 
 
Se vedhæftede dokument.  
 
Thorkild snakker med Anita og Martin om, hvem de modtager 
noget fra.  
Mulig kandidat: Esmark (familienetværk) 

8. Røde Kors indsamlingen d. 1. 
oktober ved Marie Louise 
Lindsay 

Karen og Dorthe laver sandwich 😊 Anne Grethe vil 
reklamere lidt i Lem.  
Måske kunne Dagbladet give annoncen gratis? Thorkild siger 
et par ord til velkomst.  

9. Kommunekredsen • Drøftelse af rammer for ældrelejr (Karen) 

• Møde den 18. september 
 

10. Indkøb af jakker Simone, Karin og Anita spørger til indkøb af jakker med logo i 
passende størrelser. Der foreligger tilbud fra Billigt Arbejdstøj 
på ca. 4.700 kr. for ti jakker med logo. 
Bestyrelsen kan ikke se behovet pt. Der kan evt. i stedet 
anvendes navneskilte og de røde veste.  

11. Status • Kommunikationsstrategi (Johnny) 



• Økonomi (Anne Grethe) 
Omsætning august:  
Byggegenbrug: 33.000 
Butikken i Nygade: 107 000 
Anne Grethe får besøg af en økonomikonsulent fra 
hovedkontoret til et uforpligtende kaffemøde. 

• Udvidelse af cafeen (TSP) 

• Sommerture (TSP) 

• Byggegenbrug (TSP) 

• Henvendelse fra FCM Samfund (TSP) 

• Andet? 
 

12. Netværk MidtVest • Debat- og budgetmøde den 8. november i Aulum med 
temaet: Skal farmor passe oldemor? 
Thorkild deltager. 
 

13. National handlingsplan mod 
ensomhed 

• Se vedhæftede dokumenter. 

• Giver de anledning til overvejelser eller nye initiativer? 
 

14. Punkter til kommende 
bestyrelsesmøder 

Den 3. oktober: 
 

• Beløb til frivilligpleje (Birthe deltager) 

• Byggegenbrug (Martin deltager) 

• Venskabsprojekter 

• Kommunikationsstrategi 
 
Den 14. november: 

• Bestyrelsens arbejdsform 

• Nålefest 2024 

• Nytårskur 
 

15. Eventuelt Thorkild har afholdt en positiv MUS-samtale med Anita.  

 


